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10. VÝROČÍ POSVĚCENÍ KOSTELA SV. JANA BOSKA V HAVÍŘOVĚ-ŠUMBARKU 

 

 Neděle 26. února 2012. Již dlouho před tímto datem jsme se na 

tuto událost připravovali a těšili. 10 let od doby, kdy otec biskup 

František Lobkowicz slavnostně posvětil kostel, který je nedílnou 

součástí střediska DON BOSKO na Šumbarku, uteklo jako voda. Co 

všechno se za tu dobu událo v našich životech. Kolik setkání a 

rozloučení s lidmi, které nosíme ve svém srdci. Doba, kdy jsme předali 

do náruče Pánu také zakladatele a 1. ředitele střediska, pana Ing. 

Jindřicha Hoňka st., který se především zasloužil o vystavění tak 

krásného chrámu. Po vzoru sv. Jana Boska také on chtěl děti přitáhnout 

blíže k Bohu, aby našly skutečnou jistotu svého života.  

 Protože datum oslavy posvěcení letos padlo na 1. neděli postní, 

nemohla být mše svatá tak rozjásaná, jako by tomu bylo v čase 

liturgického mezidobí. Přes kající ráz bohoslužby bylo cítit slavnostnost 

celé chvíle. Bohoslužbu předcházelo udělování popelce, symbolu naší 

touhy po obrácení našeho života opět ke Kristu. Poté již P. Karel Jašek 

začal vstupní modlitbou celou mši svatou, která je pro každého z nás 

tím největším darem. Při mši svaté se otevírají stavidla Boží lásky 

k nám, Pán nám chce dávat plno darů a milostí, chce nám dát sám sebe.  
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 V promluvě po evangeliu pan farář předával všem přítomným 

poselství Sv. Otce k této postní době, které se neslo v duchu toho, že 

máme být všímaví vůči potřebám svých bližních, a to nejen těm 

materiálním, ale především duchovním. Jsme zodpovědní za to, 

abychom přinášeli lidem, se kterými žijeme, pravou naději do života. 

Při bohoslužbě oběti k obětnímu stolu přistoupili kromě našeho pana 

faráře a pana jáhna (Ing. Mgr. Jindřicha Hoňka – současného ředitele 

střediska) také dva kněží z ostravské komunity salesiánů – P. Jan Gacík 

a P. Jiří Caha. 

 Po svatém přijímání a závěrečné modlitbě ještě krátce promluvil 

pan ředitel a poděkoval všem, kteří se podíleli na výstavbě kostela, 

mimo jiné zpěvákům (tuto bohoslužbu doprovodili liturgickým 

zpěvem), pod jejichž upracovanýma rukama rostla stavba kostela, a také 

dárcům, kteří podle svých možností přispěli větším či menším obnosem, 

aby mohl vyrůst důstojný stánek Boží. 

 Po závěrečném požehnání zahřmělo chrámem jásavé Te Deum – 

Tebe, Bože, chválíme… Snad každý odcházel tento den posilněn na 

duchu, a také díky úžasným koláčkům napečeným obětavými ženami 

farnosti, i na těle.   

     Jana R. 
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VÍTKOVICKÝ PAVOUK – 2.ROČNÍK 

 

 Lezecký kroužek se letos opět zúčastnil závodu s názvem 

Vítkovický pavouk. Jednalo se o 2. ročník tohoto lezeckého závodu. Na 

ostravskou stěnu do Vítkovic dorazilo celkem 48 mladých závodníků  

a závodnic ze všech okolních měst, zejména z nejrůznějších lezeckých 

oddílů a spolků. Naše středisko přijelo v zastoupení 7 chlapců a 1 dívky. 

Závodilo se na vnitřní stěně, tzv. bouldrovce. Závodníci prošli postupně 

všemi disciplínami, kde se pokoušeli o zvládnutí pěti různě těžkých 

bouldrů, jednoho traverzu kolem celé stěny a disciplíny vis na chytu na 

čas. Soutěžilo se v různých kategoriích – mladší, starší, chlapci a dívky. 

V silné konkurenci lezeckých oddílů dosáhli naši borci a naše borkyně 

dobrých výsledků, i když na stupně vítězů to tentokrát nestačilo. Akce 

byla zhodnocena jednoznačným: příště jim to natřeme!  

   Seker 

 

DISKOTÉKA NA ŠUMBARKU 
  

 Dříve bývalo zvykem, že se na Šumbarku, dole v herně, pořádala 

pro děti diskotéka. Zájem ovšem nebyl veliký, děti netančily, jen běhaly 

a hrály na honěnou. Proto jsme od toho upustili. Ovšem letos se situace 

změnila. Pro časté žádosti, prosby a apely dětí jsme se rozhodli letos 

akci po letech zopakovat. Tato informace se rychle rozšířila po středisku 

a nestačili jsme se divit zájmu dětí. Všichni si brali přihlášky a nadšeně 

si povídali, co si vezmou na sebe a kdo tam bude… Zájem byl jak ze 

strany starších, tak i ze strany mladších. Děti nám nosily svoji oblíbenou 

hudbu, přičemž každý byl přesvědčený, že ta jejich je ta nejlepší. Akce 

se konala nahoře v domečku. V 17:30h. už začali chodit první účastníci, 

někteří k nepoznání vystrojení a nalíčení. Přicházeli natěšení, veselí  

a plní očekávání. Akce mohla začít. Klárka s Míšou pouštěly hudbu. 

Děti tančily jednotlivě nebo ve skupinkách, někteří se fotili, jiní si 

povídali, další skákali nebo breakovali, ale hlavně se všichni dobře 

bavili. Ač se to dětem nelíbilo, v 19h. jsme diskotéku ukončili a děti 

poslali domů. Ohlasy byly velmi kladné a na diskotéku se dlouho 

vzpomínalo s přáním jejího opakování.   Žaneta 
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V KRAKOVĚ PROBĚHLY XXII. MEZINÁRODNÍ SALESIÁNSKÉ HRY 

 

 Ve dnech 28. 4. - 3. 5. 2012 se v polském Krakově uskutečnily 

již XXII. mezinárodní salesiánské hry. Pět nejlepších stolních tenistů ze 

salesiánských středisek se spolu s dvěma trenéry na tyto hry vypravilo 

také. 

 

DEN 1 – Odjezd 

V odpoledních hodinách jsme se sešli před střediskem ve městě  

a vyrazili půjčeným automobilem směr Krakov. Na palubu tohoto 

spolehlivého stroje nastoupili hráči Ondřej Štětina, Lukáš Štětina, 

Vanesa Antlová, Pavel Pecha, Michal Bílý a trenéři Jiří Matuš a Jan 

Traxler. V autě bylo sice trošku tepleji, ale dorazili jsme v pořádku. Po 

přihlášení v hlavním centru a obdržení základních informací, jsme se  

s dobrovolnicí Karolínou, která nás provázela po celý turnaj, přesunuli 

do hotelu. 

 

DEN 2 – Zahájení 

Dopoledne jsme měli volno, a tak jsme vyrazili na prohlídku Krakova. 

Jako první pro nás byla připravena projížďka centrem a po ní návštěva 

podzemí, přímo pod hlavním náměstím v Krakově. Odpoledne nás 

čekala mše svatá. Po ní následoval průvod městem za skandování 

různých pokřiků a chorálů všech zúčastněných zemí až na místo 

slavnostního zahájení her. To probíhalo ve velké hale Auditorium 

Maximum. Kromě mnoha proslovů byl připraven i kulturní program  

a na závěr slavnostní zahájení her se zapálením ohně. 

 

DEN 3 – První hrací den 

Dopoledne tohoto dne bylo věnováno prvním zápasům. Hrály se 

základní skupiny dvouher ve všech kategoriích. Postupovali první dva  

z každé skupiny. Pro naše hráče dopadl první den velice dobře, protože 

všichni ze svých skupin postoupili. Po zápasech jsme měli opravdu jen 

chvíli času najíst se, a jelo se do  Wieliczky, což je velice známý solný 

důl nedaleko Krakova. Po dlouhém čekání ve frontě jsme se konečně 

dostali dovnitř. Asi hodinu a půl dlouhá prohlídka nás provedla štolami 
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a historií tohoto dolu. Vše zde bylo uděláno samozřejmě ze soli, od 

malých soch až po velký chrám, kde probíhají i bohoslužby. Dostali 

jsme se do hloubky až 153metrů pod povrchem země. Po této zajímavé 

a velice dlouhé prohlídce jsme se vrátili zpět na hotel. 

 

DEN 4 – Čtyřhry a další zajímavosti města 

Dopoledne se opět hrál stolní tenis. Tentokrát byly na programu čtyřhry. 

Kluci z Ostravy a Havířova hráli spolu a Vanese jsme našli jednu 

spoluhráčku z polských Suwalek. Čtyřhry se hrály až do finálových 

bojů, které pro nás dopadly velice dobře. Lukáš s Ondrou z Havířova 

porazili v pětisetové bitvě Pavla a Michala z Ostravy. Vanesa se svou 

spoluhráčku Magdou obsadila druhé místo. První medaile tím „byly 

doma“. Odpoledne nás čekal hodinový výlet lodí a prohlídka 

královského hradu Wawel. Na hotel jsme se vrátili jen na večeři, 

protože nás čekala mládeží nejvíce očekávaná akce, diskopárty. Ti, 

které tato akce nenalákala, mohli vyrazit na noční prohlídku centra 

města. 

 

DEN 5 – Finále dvouher a zakončení her 

Dopoledne, jako již tradičně, opět začalo stolním tenisem. Na pořadu 
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byly finálové souboje. Do semifinále chlapců se dostali tři naši a jeden 

Polák. U děvčat to bylo právě naopak. Po velkých bojích jsme si 

nakonec odvezli stříbro (Lukáš Štětina) a bronz (Ondra Štětina)  

u chlapců a stříbro (Vanesa Antlová) u dívek. Na závěrečném pikniku 

tedy bylo co slavit. Piknik se uskutečnil v Salos parku, který byl 

postaven jako placatá zeměkoule. Stoly se prohýbaly pod jídlem, všude 

panovala dobrá nálada, hrála muzika a všichni se dobře bavili. Na závěr 

večera byli vyhlášeni vítězové všech sportů, následovala ohňová show, 

a tím byly hry ukončeny. 

 

 

DEN 6 – Odjezd domů.  

Nezbývalo nám nic jiného, než se pomalu vydat domů. Všichni plní 

pěkných zážitků jsme se dobře nasnídali, sbalili, rozloučili s Karolínou 

a vyrazili směr Česká republika. Bylo to pěkných sportovních, 

kulturních a přátelských šest dní. Na další hry se můžeme těšit opět za 

rok v Chorvatsku. 

     Jirka Matuš 



9 

 

CHOVATELSKO-PĚSTITELSKÝ ZÁJMOVÝ ÚTVAR EXOTA 

 

„Nechtěl bych žít ve světě bez stromů, lesů, ptáků a zvířat všech 

rozličných tvarů a barev!“ 

 Předchozí věta je mottem našeho zájmového kroužku, který 

funguje ve středisku volného času sv. Jana Boska již několik let. Děti 

navštěvující tento kroužek si nejen hrají se zvířátky, jak by si mohlo 

mnoho lidí myslet, ale také si zábavnou formou (pro děti určitě 

vhodnější a lákavější) osvojí dovednosti a zodpovědnost při chovu 

drobných exotických zvířat a v neposlední řadě i při pěstování rostlin. 

Toto je ovšem jen část náplně zájmového útvaru, další a neméně 

důležitou náplní je i hravá a soutěžní nauka o ekologii a ochraně 

přírody. 

 Je vůbec ochrana přírody tak důležitá? Určitě ANO! Musíme 

ochraňovat přírodu a svět, ve kterém žijeme, protože ničíme-li si 

prostředí kolem sebe, stromy, lesy a tím i přirozené životní prostředí 

zvířat, kdo potom přijde na řadu, až tady nic z přirozených přírodních 

krás nezbude? Hodně lidí se snaží pomáhat ze všech sil. Ale prosím vás, 

pomozte také. Neboť živá příroda, potažmo zvířata nemají nikoho, kdo 

by se jich mohl zastat, kromě nás lidí, my žijeme ve světě spolu s nimi, 

a měli bychom si uvědomit, že ten svět nepatří výhradně nám. 

     Pavel Toman  

 

      

TAEKWONDO WTF DON BOSKO HAVÍŘOV – KOLÍN CUP 2012 
 

 V neděli 22. 4. 2012 jsme se s naší výpravou taekwondistů 

vydali do Kolína na závody v poomse – jednotlivců, dvojic, trojic 

KOLÍN CUP 2012.  Náš oddíl reprezentovalo 11 cvičenců, kteří 

neodjeli s prázdnou. Jednotlivci v mladší kategorii měli hodně silnou 

konkurenci, i když postoupili do dalšího kola, stres je nakonec dostihl. 

Tento malý nezdar si však vynahradili ve trojicích, kde se umístili na 

krásném 3. místě. Ve starší kategorii se nám dařilo již mnohem lépe. 
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 V jednotlivcích juniorů 

a seniorů jsme získali 1., 2., 3. 

místo, a také naše trojice  

i dvojice byly patřičně 

odměněny 1. a 2. místem. 

Z deseti zúčastněných oddílů, 

které již mají něco za sebou, 

se náš oddíl Taekwondo WTF 

Don Bosko Havířov celkově 

umístil na úžasném 4. místě. 

Havířov - kde leží? Odkud 

jsou? To vrtalo hlavou lidem, 

kteří o Havířově slyšeli vůbec poprvé, a tak nejen výkony, ale i naše 

město utkvělo lidem v hlavě. Ctí bylo, že sám mistr LEE pozoroval naše 

cvičence a jejich techniku až do konce .  Nakonec nás naplnila radost 

hlavně z toho, že jsme zvítězili nad stresem, který nás po celou dobu 

doprovázel. Všem vítězům gratulujeme.    

 Doxxy 
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MODELÁŘI NA ŠUMBARKU 

 

 Tento školní rok začal fungovat ve středisku na Šumbarku nový 

kroužek zvaný Mladý modelář . Ze začátku v něm děti především 

vystřihovaly a lepily jednoduché i složitější papírové modely zvířátek, 

aut, domečků, raket apod. Na podzim se zde ve velkém vyráběli draci  

a také jsme zkonstruovali několik funkčních modelů raket na raketové 

motorky, které jsme následně elektricky „odpálili“ a vypustili do výšin 

před šumbarským střediskem. A na jaře jsme díky finanční podpoře 

z projektu „Boduj a postupuj“ mohli dokoupit část vybavení do 

modelářské dílny, a tak trochu pozměnit činnost kroužku. V měsíci 

květnu začala být hitem výroba balsových letadélek-házedel a uvidíme, 

jaké další nápady se nám ještě podaří zrealizovat. Modelářům zdar! 

     Bobr 

 

 

MOVE FOR EVERYBODY 2012 aneb RYTMUS VLÁDNE NAŠÍM TĚLEM 

 
 Kdo by to byl řekl, že čas bude utíkat jako voda a my se již 

potřetí setkáme na velké taneční akci Move for everybody. Tentokrát 

s koncovým číslem 2012. Za její vznik vděčíme především projektu 

„Pohyb pro každého“ financovaného z evropských fondů. Taneční 

setkání amatérů, jak zní podtitul této soutěže, se opět konalo 

v prostorách tělocvičny střediska na Šumbarku. Za tři roky, co soutěž 

pořádá Taneční škola CSVČ sv. Jana Boska v Havířově, jsme si už našli 

pravidelné návštěvníky a zároveň soutěžící. I tentokrát jsme přivítali 

několik hostů, kteří za námi přijeli dokonce i z Karviné. A to konkrétně 

z Krajského SVČ Juventus, které k nám vyslalo hned  

2 taneční skupiny A4Q Dance a TNS (The Next Station). Dalšími 

soutěžícími byli Havířováci ze SVČ Asterix. Ti rovněž nezaháleli  

a soutěže se zúčastnili se 3 tanečními skupinami Up&Down Street 

Dance Group, DN’S Crew a Next Aerobic Stylers I. Posledním hostem 

pak byla nezávislá taneční skupina Mexx Evolution Dance. Domácí se 

však nenechali zahanbit a přihlásili do soutěže plno našich tanečních 
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celků a skupin. Ze střediska sídlícího v části Havířov-Město poprvé 

přijela taneční skupina X-Stream. Ostatní už byli tzv. „šumbarkoví“ – 

Sluníčka, Kadetky, Juniorky, Kreativní tanec a Irské tance a taneční 

skupiny EM.ES.HA. a Podfuk. 

 

  

 Jako v předchozích letech se soutěžilo ve 2 tanečních 

kategoriích. Kategorie MODERNA zahrnovala jak výrazový, 

muzikálový tanec, tak i tance irské nebo aerobic. Byla to tedy kategorie 

velmi rozmanitá. Druhá kategorie STREET DANCE pak zahrnovala 

všechny moderní taneční styly přes hip hop, disko nebo funky či r’n’b. 

Protože se však letos přihlásilo dost celků a věkové průměry mezi 

jednotlivými skupinami byly velké, byly obě hlavní kategorie rozděleny 

ještě podle věku soutěžících. To znamenalo také lepší možnost zisku 

poháru, který vždy dostaly celky, jež se umístily na 1. - 3. místě. Ale 

smutný doufám neodcházel nikdo. Každý účastník soutěže si odnesl 

účastnický diplom, památeční záložku a také barevný odznáček 

s názvem soutěže plus menší občerstvení v podobě sladké odměny. 
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 Nutno podotknout, že letos bylo ve středisku velmi živo. Nejen, 

že se tady setkalo téměř 200 tanečníků různého věku, kteří tvořili větší 

část publika, ale přišlo se podívat i několik rodičů a děti ze střediska 

Šumbark. Atmosféra byla skvělá. Všichni tanečníci se navzájem 

podporovali a tělocvična se místy otřásala v základech. Porota, 

skládající se ze tří tanečnic, měla neskutečně těžkou práci. Jejich 

rozhodování bylo vskutku těžké. Není se čemu divit. Vždyť jsme viděli 

samá zajímavá a energií nabitá vystoupení, ze kterých čišela radost 

z tance a hudby. A to je to nejdůležitější. Užít si možnost předvést své 

schopnosti a radost z tancování také ostatním a především si vychutnat 

výbornou atmosféru. Diváci tak museli odcházet plní energie a dojmů. 

Jak v jednom ze svých vstupů řekla naše moderátorka Iva: „Jak se tak 

na to koukám, hned bych si šla taky zatancovat“. 

 

 Jestli se nám podaří sehnat finance i na příští ročník, moc rádi se 

zase vrhneme do příprav a budeme se těšit na tento taneční svátek.  

 

     Veronika Geryková 
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ÚSPĚCH V PRAZE! 
 

 Naše středisko ve všech svých pobočkách – Šumbarku, Městě, 

Majáku a Valdoccu - dala i ve školním roce 2011-2012 velký prostor 

mezi dětmi a mládeží oblíbenému a hodně rozšířenému sportu – 

florbalu. Ať už provozováním pravidelných tréninků v tělocvičně 

našeho střediska na Šumbarku a v tělocvičnách havířovských škol  

v obvodech Havířova na Šumbarku, Prostřední Suché a Městě, tak 

zorganizováním šesti florbalových turnajů pro školní mládež z Havířova 

a okolí ve třech věkových kategoriích. Dále proběhla dvě florbalová 

soustředění, několik vzájemných zápasů mezi pobočkami středisek a ze 

spolupráce se ZŠ Stonava se zrodilo několik vzájemných utkání a účast 

našich hráčů z Prostřední Suché na turnaji ve Stonavě. Asi nejdůležitější 

a organizačně nejnáročnější akcí v této sezóně byla účast našich 

mladých florbalistů na florbalových turnajích v rámci Salesiánského 

hnutí mládeže v Kroměříži (Moravské kvalifikační kolo) a v Praze-

Uhříněvsi (finále Čech a Moravy). V Kroměříži se kvalifikovaly dvě 

naše družstva mladších žáků na turnaj v Praze, kde po dramatických  

a vyrovnaných zápasech obsadila první a třetí příčku. Chlapci si 

neodvezli jen vítězství a pěkné ceny z turnaje, ale i hezké zážitky  

z pětihodinové prohlídky historického centra našeho hlavního města. 

     Lubomír Děcký 
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MICHAL KRMÁŠEK Z KLUBU VALDOCCO MISTREM ČR V TANEČNÍCH HRÁCH 

 

  

 5. května 2012 se v Brně konalo Mistrovství ČR v tanečních 

hrách. Jako každý rok, i letos se sešli ti nejlepší hráči z celé republiky, 

aby změřili své síly na tanečních podložkách. Za náš klub se mistrovství 

zúčastnili tři reprezentanti: Tomáš Kubálek, Michal Krmášek a Hanka 

Barnasiková. Ačkoliv úvodní kvalifikace skončila špatně pro Hanku, 

která se nedostala v kategorii žen do semifinálových a finálových bojů, 

Tomáš v kategorii mužů kvalifikaci vyhrál. Našemu favoritovi 

Michalovi se kvalifikace úplně nezdařila, skončil na čtvrtém místě  

a zdálo se, že je zcela mimo svou obvyklou formu.  

Vývoj událostí byl ovšem zcela nečekaný.  Tomáše vyřadil hned 

v prvním kole jeho soupeř, takže pro něj mistrovství skončilo na 

krásném pátém místě. Michal se úspěšně probojoval přes dvě kola  

a čekalo ho finále. Bylo nám jasné, že to nebude nic jednoduchého, 

každé kolo se přidával stupeň obtížnosti skladeb a finále se jelo na 

úrovni Expert 10, což pro laického diváka znamená velké množství 

šipek v rychlém sledu za sebou. Skladby byly technicky velmi náročné 

a Michalův soupeř pod přezdívkou Kubago nebyl rozhodně žádným 

„amatérem“. O vítězi rozhodoval systém Best of 5, jinými slovy, kdo 

vyhraje tři skladby z pěti, stává se mistrem ČR. První dvě skladby 

Michal prohrál, třetí skončila remízou. Čtvrtá skladba dopadla pro 

Kubaga velmi nešťastně – ačkoliv měl vyšší bodové skóre, skladbu 

„nepřežil“, jinými slovy pro něj byla vynulována. Po čtyřech skladbách 

bylo skóre 2:2, pátá skladba byla rozhodující.  Michal v závěru vsadil 

vše na svou fyzičku, hned od začátku si udržoval lehký náskok  

a v závěru vyhrál nad svým soupeřem o víc jak 20%, a stal se mistrem 

ČR v tanečních hrách.  

Michal je členem klubu Valdocco už téměř čtyři roky, tanečním 

podložkám se věnuje třetí rok. Od začátku se ukazovalo, že má pro tuto 

aktivitu talent, prvního Mistrovství ČR se zúčastnil před dvěma lety 

v podstatě po pěti měsících tréninku a zcela mimo všechna očekávání 

prošel kvalifikací a umístil se na pátém místě, což byl vzhledem k délce 

jeho tréninku velký úspěch. V loňském roce v Ostravě páté místo 
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obhájil a v letošním roce konečně dosáhl na stupně vítězů. Moc mu 

přejeme, aby se mu nadále dařilo, aby i v dalších letech obhájil 

medailové pozice. 

 

Ačkoliv o taneční 

podložky již v současné 

době není takový zájem, 

jaký býval v loňském 

školním roce, zůstanou 

v nabídce klubu i nadále, 

aby se naši reprezentanti 

mohli připravovat na 

další soutěže. Doufáme, 

že si tento netradiční 

sport najde další své 

příznivce mezi mladými 

lidmi v Havířově.  

  

 RoMi 

 

 

 

 

 

VELIKONOČNÍ DÍLNIČKY 

 

V sobotu dne 31. března se společně sešly děti s rodiči  

a prarodiči ve středisku na Městě, kde od 13°° hodin začaly 

„Velikonoční dílničky“.  

V horní herně byly rozmístěny stoly a u každého z nich 

probíhala nějaká aktivita. U prvního stolu si mohli návštěvníci vyrobit 

nějaké jarní přáníčko dle vlastní fantazie. Na přáníčka se mohly použít 

tenké barevné papírové proužky, ze kterých se dají dělat různé ozdoby. 
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Tato méně známá technika se jmenuje quilling. Dále bylo možno si 

vyrobit jarní květiny pomocí šablon. 

 

 

 U dalšího stolu se malovaly kraslice voskovou technikou, která 

je obzvláště zajímavá. Někteří si tímto způsobem nazdobili vajíčka 

úplně poprvé.  

V suterénu, pod vedením Jirky a Martina, se dalo plést 

pomlázky. Nejen kluci, ale i děvčata se pustila do pletení. Vlastnoručně 

vyrobené karabáče si pak odnesli domů. 

Práce šla všem pěkně od ruky i přesto, že bylo venku zimní 

počasí. Během odpoledního tvoření bylo možno dát si i malé 

občerstvení. Po skončení dílniček jsme slavili v místní kapli mši svatou.

  

    Anička 
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PRVNÍ SPORTOVNÍ VLAŠTOVKY 

 

O sportovní aktivity je v klubu Maják opravdu velký zájem. Na 

prvním místě co do oblíbenosti je bezpochyby stolní tenis, který se díky 

rozšíření klubu o další místnost hraje denně. Postupně se v klubu 

vytvořila skupinka asi osmi kluků, kteří se tomuto sportu věnují 

intenzivněji. Vzájemné zápasy a turnaje v klubu už klukům přestaly 

stačit, a tak mají čas od času možnost změřit síly se soupeři odjinud. 

Prozatím se uskutečnila dvě vzájemná pingpongová setkání hráčů 

z Majáku a střediska ve městě, která se, doufejme, stanou tradiční 

záležitostí. V těchto dnech se někteří kluci připravují na první větší 

událost – turnaj SHM ve stolním tenise, který se uskuteční v Ostravě 

19. května. Klukům přejeme nejen hodně zdaru, ale také chuť 

nepřestávat a neustále se zlepšovat.  

 Dalším poměrně oblíbeným sportem je florbal, který jsme 

s kluky začali trénovat před Vánocemi. Někdy je sice poměrně obtížné 

sehnat všechny kluky na trénink (roli zde hraje hlavně jejich oblíbená 

disciplína – zapomínání přezůvek ), ale i přesto se trénuje celkem 

pravidelně. Naši florbalisti se již dvakrát ukázali na vzájemném turnaji 

mladších žáků ve středisku na Šumbarku – nejprve v lednu, kde se 
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překvapivě umístili na předposledním šestém místě, a pak na začátku 

května, kde obsadili krásné sedmé (poslední) místo. Vzhledem k tomu, 

že jsou to jejich první turnaje po relativně krátce trvajícím tréninku, se 

není čemu divit, ale důležité je, že si z toho kluci vzali ponaučení, chtějí 

trénovat a zlepšovat se. Letošní sezóna se již pomalu chýlí ke konci  

a my jen doufáme, že klukům sportovní nadšení vydrží a že se budou 

neustále zdokonalovat jak ve sportu, tak ve vytrvalosti.  

Sportu zdar!   

  Ondra 

 

 

„Καλώς ήρθατε στην Κύπρος“ 
 

…no tak práve touto vetou, čo v preklade znamená „vitajte na Cypre“ 

začal náš pobyt na spomenutom ostrovnom štáte… 

 

 Mnohí  si myslíte, že to bol pobyt dovolenkový, aký ste už 

niekoľkí z vás určite absolvovali, ale v tomto prípade sa nejednalo  

o klasickú dovolenku, ale jednalo sa o výmenný pobyt mládeže, ktorý 

samozrejme nebol čisto pracovný, ale kde šlo predovšetkým   

o naplnenie poslania európskeho projektu „YOUNG PEOPLE 

GROWING TOGETHER FOR A BETTER EUROPE“ (v preklade 

niečo v zmysle „mladí ľudia vyrastajú spoločne pre lepšiu Európu“), 

ktorý ponúka mladým ľuďom možnosť stretnúť sa s rovesníkmi z iných 

európskych krajín a diskutovať o najrôznejších témach. 

 Ale pekne od začiatku. Celé to začalo niekedy v októbri, keď 

som zareagoval na možnosť európskej výmeny mládeže, ktorá sa mala 

konať na Cypre. Nečakali sme zázraky, žeby práve nás mohli vybrať  

a aj sa nám to potvrdilo…náš návrh na spoluprácu na tomto projekte bol 

zamietnutý   O to viac bolo príjemné čítať email, ktorý mi došiel  

o niekoľko dní neskôr a v ktorom bolo písané, že sa predsa len stávame 

jednou z 11 krajín Európskej únie, ktorá bude mať možnosť sa tejto 

akcie zúčastniť. V tej chvíli okrem nadšenia sa ma zmocnil aj istý pocit 

zodpovednosti, že už nejde len o reprezentáciu našej organizácie, ale že 

ideme reprezentovať aj Českú republiku ako takú.  
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 Keďže primárna úloha každej krajiny spočívala v príprave 

trojchodového menu, aj my sme sa začali zapodievať myšlienkou, čo 

ostatným účastníkom pripravíme. Nakoniec sme sa rozhodli pre 

pomerne tradičné české jedlá a to hovädziu polievku s játrovými 

knedličkami, ako hlavné jedlo sme zvolili vepřo-knedlo-zelo a ako 

dezert tradičné české buchty. Nechceli sme však ísť na Cyprus 

nepripravení a tak náš team, ktorý pozostával z dvoch chlapcov a dvoch 

dievčat (čo bolo podmienkou projektu), trénoval svoje kulinárske 

schopnosti aj tu v Českej republike. 

 

 Samotný pobyt na Cypre bol určite veľkou školou pre nás 

všetkých, či už pre klientov, alebo pre nás pedagógov. Po príchode nám 

bolo povedané, že každý večer budú dve krajiny hostiteľské a budú 

variť pre ostatných účastníkov. Na nás padol hneď prvý večer, spoločne 

s Maďarskom a tak sme sa pustili do prípravy jedla pre ostatných 

zhruba 60 účastníkov projektu. Isto mi dáte mnohí za pravdu, že variť 

pre 6 ľudí a variť pre zhruba 60 ľudí je veľký rozdiel. Nakoniec sme to 

zvládli myslím k všeobecnej spokojnosti, aj keď ako perličku mi nedá 

nespomenúť obohatenie tradičného vepřo-knedlo-zelo o novú 

ingredienciu a to hodne nevídanú. Jeden z našich účastníkov pri 

dochucovaní soľou vzal do ruky sáčok, ktorý z diaľky skutočne vyzeral 

ako sáčok so soľou. Až po nasypaní do hrnca sme zistili, že je to kokos 

 Našťastie sa nám neželanú ingredienciu podarilo včas vybrať  

a nahradiť ju ozajstnou soľou. 

 

 Projekt ako taký však nebol len o varení. Účastníci v priebehu  

8 dní pracovali v skupinách na rôznych témach. Jednalo sa 

predovšetkým o pochopenie zmyslu Európskej únie, čo vstup do EU tej 

ktorej krajine dal, kde sú výhody vstupu do EU, kde zasa nevýhody, 

ďalej účastníci pracovali na hľadaní rozdielností v tradičných zvykoch 

krajín, postavení muža a ženy vo svojich krajinách a podobne.  
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 No všetko má svoj koniec a aj náš pobyt na Cypre sa po 

krásnych 8 dňoch skončil. Odišli sme nielen opálení, poniektorí aj 

spálení , ale predovšetkým plní nových zážitkov, nových vedomostí  

o zvykoch a tradíciách iných európskych krajín, nových kontaktov 

s ľuďmi zo zahraničia a taktiež s pocitom, že sme tiež prispeli  

k naplneniu poslania projektu „Young people growing together for  

a better Europe“.     Roman 

 

 

VÝLET NA CHATU SLAVÍČ 
 

 Poslední víkend v dubnu panovalo nádherné počasí, které jsme 

si mohli dosyta vychutnat na horách. Z Havířova jsme jeli autobusem na 

konečnou zastávku Morávky a odtud už pěšky k chatě Slavíč.  

 Cestou jsme hráli několik her a soutěží, které si připravila Míša, 

a jinak jsme se kochali jarní přírodou, ale také jsme si užili poslední 

sněžné radovánky.  



22 

 

  

 V průběhu putování 

jsme narazili na více 

sněžných polí, u kterých 

pravidelně propukaly menší 

sněžné bitvy. Po krátkém 

cvičném zabloudění, jsme se 

bez problému vrátili na 

správnou cestu a po poledni 

dorazili k chatě Slavíč. Zde 

byla delší pauza na 

občerstvení, dále proběhly 

karetní hry v chatě, soutěž 

před chatou a zbyla také 

chvilka času na zalenošení. 

Zpáteční cesta na 

autobus proběhla bez 

problému a spokojené 

výletníky dovezl autobus zpět do Havířova. Tak třeba zas někdy na 

viděnou v Beskydech.   Bobr 
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ZKOUŠKY TAEKWONDO WTF NA TS KUP 

 

 Po roční poctivé přípravě a trénování proběhly ve čtvrtek 10. 5. 

druhé oddílové zkoušky Taekwondo WTF na technický stupeň KUP. 

Zkoušek se účastnilo 39 cvičenců.  První na seznamu zkoušejících byli 

naší oddílový nováčci, pro které bylo toto páskování velkým  

a náročným dnem. Snažili se ze všech sil a předvedli opravdu pěkné 

výkony, které byly na konci zkoušek ohodnoceny prezidentem svazu 

Ing. Bohuslavem Hybrantem (V. Dan) velmi kladně. Na konci se 

cvičenci dozvěděli zdárný výsledek svého snažení  ve formě 9kupu 

(bíložlutý pásek) nebo 8kupu (žlutý pásek).   

 

Po nováčcích, kteří to již zdárně měli za sebou, mohli se již radovat 

z úspěšných zkoušek, nastoupila druhá skupina pokročilých cvičenců 

držitelů 8kupu. Zde se bylo na co koukat. Krásné techniky, energie, síla 

a souhra překvapili zkoušejícího na tolik, že všichni nejen zdárně 

opáskovali, ale nejlepší žák byl oceněn dokonce technickým kupem 

(páskem) navíc. Janu Waloszkovi (nyní 5. kup) gratulujeme, ale také  

i všem našim cvičencům. Přejeme spoustu energie do dalších tréninků  

a nejen to.     Doxxy 
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ZAMYŠLENÍ – PENÍZE NA NAŠÍ PLANETĚ 

 

 Co znamenají peníze na naší planetě? Pro lidi jsou hotové 

neštěstí. Bohatí lidé si myslí, že jich mají málo a hledají zdroje, aby se 

k nim mohli dostat a sytě je mohli nahrabat (nakrást) pro sebe a dělají 

na zemi hotové peklo. Chudí lidé, kteří mají málo peněz, nebo žádné, 

také kradou. Mnoho z nich proto, že nemají co jíst. Už od začátku naší 

planety, jak vznikl člověk, a pak, jak jich bylo více, lidé zabíjeli druhé, 

aby získali majetek, peníze, aby se nasytili, měli pocit plnosti. Tak 

vznikaly války - vše pro peníze, vládnutí a moc.  

 A co je dnes? Bohatí platí druhým, aby zabíjeli, rozšířil se trh 

s dětmi na orgány, nebo jiné hrozné věci, zaživa strhávají kůži ze zvířat 

a nechávají je hodně trpět, než zemřou a všechno jen pro peníze. Je tolik 

nenávisti mezi lidmi nejen pro peníze ale i pro maličkosti.  A proč? 

 Kdybychom se podívali na naši planetu Zemi z vesmíru, viděli 

bychom takovou malou tečku mezi ostatními planetami. Kolem ní 

obíhají meteority a mnoho z nich naštěstí shořelo, či byla jejich dráha 

odkloněna, jinak by země byla zničená. Kdyby si lidé uvědomili, že by 

se mohlo stát naší Zemi velké neštěstí, třeba ten zbloudilý meteorit, 

nebo něco jiného. Snad by si začali uvědomovat, že i kdyby měli celou 

planetu zasypanou penězi, nic by jim to nepomohlo. Možná, že by u lidí 

vznikla láska, nebyla 

by taková nenávist, 

pýcha, chtíč po 

penězích. Možná by 

si lidé uvědomili, že 

byli zaslepeni 

penězi. Vždyť tak 

krátce žijeme na 

zemi a vůbec si 

tohoto života 

nevážíme. 

  

 Míša 
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ZPRÁVY Z FLORBALU Z PROSTŘEDNÍ SUCHÉ 

 

 Jak už jsem psal v minulém čísle, čekalo nás hodně turnajů, a to 

i mimo Havířov. Ale začněme pěkně od začátku. V lednu jsme se 

zúčastnili turnaje mladších žáků na Šumbarku, kde jsme obsadili druhé 

a čtvrté místo. Kromě florbalu se pět borců odvážilo jít s námi Lysou 

horu, což mohlo být považováno za kondiční trénink. 

 Jarní prázdniny jsme využili k soustředění před turnajem 

v Kroměříži. V úterý a v pátek jsme přijeli na Šumbark, kde jsme si 

nejprve zopakovali pravidla florbalu, potom jsme si vyzkoušeli 

technické a rychlostní dovednosti ve florbalu, a nakonec sehráli dva 

turnaje mezi jednotlivými družstvy. Z Prostřední Suché se zúčastnila 

dvě družstva. V pátek před sobotním odjezdem jsme se dozvěděli, že 

turnaj pro mladší žáky v Kroměříži byl zrušen. Bylo to velké zklamání, 

ale o to víc jsme se těšili do Prahy, protože postup už byl jistý. 

  

 V pátek 9. března přišel ten velký den. Ráno v osm hodin jsme 

se sešli na vlakovém nádraží v Havířově i s druhým družstvem ze 
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Šumbarku, pod vedením Luboše a vydali jsme se směr Praha. Po 

příjezdu jsme si prohlédli Prahu (Václavské náměstí, Staroměstské 

náměstí, orloj, Karlův most, Kampu, Malou stranu, Pražský hrad, a další 

zajímavosti). V sobotu ráno jsme se zúčastnili Celostátního přeboru 

SHM ve florbalu v kategorii mladší žáci, který se uskutečnil v Praze 

Uhříněvsi. V turnaji jsme obsadili třetí místo a kluci ze Šumbarku první. 

Každý z hráčů dostal pohár. 

 

 Koncem března jsme se zúčastnili turnaje ve Stonavě. Byly tam 

další dvě družstva v naší věkové skupině - z Pustějova a místní hráči ze 

Stonavy.  První zápas s Pustějovem jsme vyhráli a místní hráči vyhráli 

nad námi. V konečném součtu jsme obsadili druhé místo.  

V květnu jsme se opět zúčastnili turnaje mladších žáků na Šumbarku, 

kde jsme obsadili třetí a čtvrté – bramborové místo.  

Už teď se kluci těší na nový školní rok, co nám přinese.  

        Alan  

 

  

 

SLOVO ŘEDITELE 
 

Měsíc květen je v salesiánské tradici měsícem Panny Marie Pomocnice. 

Hlavní slavnost připadá na 24. května. Proto se v salesiánských dílech 

vždy 24. dne v měsíci slaví připomínky Panny Marie Pomocnice. Je to  

i u nás v Havířově. Pravidelně od vzniku díla Don Boska v Havířově se 

vždy 24. dne v měsíci koná děkovná mše svatá ke cti Panny Marie 

Pomocnice s prosbou na úmysly všech dobrodinců, kteří jakýmkoliv 

způsobem toto dílo podporují. Úlohu Panny Marie si můžeme lépe 

uvědomit ze známého snu o dvou sloupech. Nejde však jen si to hezky 

přečíst nebo vyslechnout, ale uvěřit a začít s vírou žít. 

To nám všem přeje a k tomu žehná + 

 

   Jindřich Honěk ASC, jáhen a ředitel střediska 
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Svatý Jan Bosko vypravoval chlapcům večer 30. května 1862: 

  

 

„Viděl jsem se ve snu na vysokém skalním útesu v moři. Byl jsem 

přítomen veliké a prudké bitvě mezi dvěma loďstvy. Loď řízená 

papežem potápěla nepřátelské loďstvo, osvobodila se pokaždé od jejich 

útoků. Vítězně plula po hladině rozčeřeného moře. Kdežto nepřátelské 

lodi se potápěly a strhovaly s sebou do hlubin své zbrojnoše a zbraně. 

  

Nepřátelské lodi byly opatřeny ostrými zobci, hořícími paličskými 

pochodněmi, puškami a bombami. Bomby byly knihy, které nepřátelští 

námořníci vystřelovali na papežskou loď. Obklopena menšími 

pomocnými lodicemi vítězně odolávala všem útokům. Kormidelník-

papež při jednom z útoků padl. Nový kormidelník zvolený 

kormidelníky-biskupy menších lodiček ujal se s velikou energií řízení 

veliké lodi a zavedl loď mezi dva sloupy, nestejně veliké, ale čnějící 

mohutně nad vlnami a zvoucí loď, aby u nich zakotvila. 

  

První z obou sloupů byl zvláště veliký a silný, a měl pod hlavicí nápis: 

Salus credentium („Spása věřících“). Tento sloup na svém vrcholku 

pozvedal k modrému nebi bílou svatou Hostii. 

  

Druhý, menší, ale taktéž mohutný sloup nesl nápis: Auxillium 

Christianorum („Pomocnice křesťanů“). Tento sloup měl nad hlavicí 

sochu Neposkvrněné Panny Marie. 

  

Oba sloupy měly na podstavci mnoho záchranných kotev. Na jednu z 

těchto kotev navlékla papežská loď své řetězy, a zůstala tam ve znamení 

vítězství s věrnými lodicemi, které zakotvily kolem ní, uprostřed 

nepřátelských lodí zmítaných vichřicí, vlnami a sžíraných plameny.“ 
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